

## THE GREEK QUESTION <sup>4</sup>

### 17 (1947). Resolution of 10 February 1947

Whereas the Commission of Investigation established by the Security Council by its resolution 15 (1946) of 19 December 1946 has referred to the Council the question of whether the Commission's request to the Greek Government to postpone the execution of persons sentenced to death by that Government for political offences is covered by the terms of reference in such resolution,

It is resolved that the Security Council request the Secretary-General to advise the Commission of Investigation that it is the sense of the Security Council that the Commission, acting under resolution 15 (1946) adopted by the Council on 19 December 1946, is not empowered to request the appropriate authorities of Greece, Albania, Bulgaria and Yugoslavia to postpone the execution of any persons sentenced to death, unless the Commission has reason to believe that the examination of any such person as a witness would assist the Commission in its work, and makes its request on this ground.

*Adopted at the 101st meeting by 9 votes to none, with 2 abstentions (Poland, Union of Soviet Socialist Republics).*

### 23 (1947). Resolution of 18 April 1947

[S/330/Corr.1]

#### *The Security Council*

Resolves that, pending a new decision of the Security Council, the Commission established by the Council's resolution 15 (1946) of 19 December 1946 shall maintain in the area concerned a subsidiary group, composed of a representative of each of the members of the Commission, to continue to fulfil such functions as the Commission may prescribe in accordance with its terms of reference.

*Adopted at the 131st meeting by 9 votes to none, with 2 abstentions (Poland, Union of Soviet Socialist Republics).*

#### **Decision**

At its 133rd meeting, on 12 May 1947, the Council discussed a cablegram from the Chairman of the

<sup>4</sup> Resolutions or decisions on this question were also adopted by the Council in 1946 (see *Resolutions and Decisions of the Security Council, 1946*, p. 6, "C. Letter from the Acting Chairman of the delegation of Greece to the Secretary-General dated 3 December 1946, and enclosed memorandum concerning the situation in northern Greece").

## LA QUESTION GRECQUE <sup>4</sup>

### 17 (1947). Résolution du 10 février 1947

Considérant que la Commission d'enquête établie par le Conseil de sécurité en vertu de sa résolution 15 (1946) du 19 décembre 1946 a soumis au Conseil la question de savoir si le mandat établi par cette résolution couvre la demande qu'elle a présentée au Gouvernement grec en vue d'ajourner l'exécution des personnes condamnées à mort par ce gouvernement pour des raisons politiques,

Il est décidé que le Conseil de sécurité invitera le Secrétaire général à faire connaître à la Commission d'enquête que le Conseil de sécurité est d'avis que la Commission, agissant conformément à la résolution 15 (1946) adoptée le 19 décembre 1946 par le Conseil, n'est pas habilitée à demander aux autorités compétentes de l'Albanie, de la Bulgarie, de la Grèce et de la Yougoslavie de surseoir à l'exécution de toute personne condamnée à mort, à moins que la Commission n'ait des raisons de croire que le témoignage de cette personne peut l'aider dans sa tâche, et qu'elle ne fasse une demande motivée par cette raison.

*Adoptée à la 101<sup>e</sup> séance par 9 voix contre zéro, avec 2 abstentions (Pologne, Union des Républiques socialistes soviétiques).*

### 23 (1947). Résolution du 18 avril 1947

[S/330]

#### *Le Conseil de sécurité*

Décide que, en attendant une nouvelle décision du Conseil de sécurité, la Commission établie par la résolution 15 (1946) du Conseil, en date du 19 décembre 1946, maintiendra dans la région intéressée un groupe subsidiaire composé d'un représentant de chacun des Etats membres de la Commission, en vue de continuer à remplir les fonctions que la Commission pourrait lui assigner, conformément à son mandat.

*Adoptée à la 131<sup>e</sup> séance par 9 voix contre zéro, avec 2 abstentions (Pologne, Union des Républiques socialistes soviétiques).*

#### **Décision**

A sa 133<sup>e</sup> séance, le 12 mai 1947, le Conseil a examiné un câblogramme adressé au Président du

<sup>4</sup> Question ayant fait l'objet de résolutions ou décisions de la part du Conseil en 1946. (voir *Résolutions et décisions du Conseil de sécurité, 1946*, p. 6, "C. Lettre du Président par intérim de la délégation de Grèce au Secrétaire général, en date du 3 décembre 1946, avec un memorandum relatif à la situation existant dans le nord de la Grèce").